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Kommunal lånegaranti ved låneopptak for utvikling av idrettsanlegg i regi av idrettslag

Hvorfor kommunal lånegaranti? Betydning for idretten
Viken idrettskrets har vurdert at renten på lån til idrettslag uten kommunal garanti ofte er 3-4 
prosentpoeng høyere enn med kommunal garanti. Lånerenter medfører store kostnader for 
idrettslagene.

Med kommunal lånegaranti ved bygging av idrettsanlegg vil dette gi idrettslagene betydelige 
besparelser som kommunenes innbyggere vil kunne nyte godt av.

 Ved besparelser vil treningsavgifter for medlemmene kunne bli redusert. 
 Videre vil gjennomføring av prosjekter bli mer forutsigbar. Større forutsigbarhet vil kunne gi 

idrettslagene lavere terskel for å sette i gang investeringer i anlegg.
  Alt dette vil komme befolkningen til gode i form av mer variert fysisk aktivitet, flere sosiale 

møteplasser og bedre folkehelse.

Tidligere vurderinger av kommunal lånegaranti for idrettslagslån i Bærum kommune - og 
situasjonen i dag 
Bærum idrettsråd har tidligere tatt opp spørsmålet om kommunal lånegaranti for idrettslagslån. 
Dette har tidligere blitt avvist i hovedsak fordi det var uklarhet hvor vidt Bærum kommune kunne 
garantere for slike lån under Kommuneloven. 

Kommunal og moderniseringsdepartementet har imidlertid kommet med klargjøring på dette 
området av 14.01.2020 i brev til Fylkesmannen i Trøndelag og har klargjort at slike garantier er 
lovlige. 

Ved vurdering av spørsmålet om kommunal lånegaranti for idrettslagslån, har det også vært reist 
spørsmål om slike garantier vil øke kommunens finansielle risiko. Men svaret her er at dette i liten 
grad øker kommunens risiko. For det første fordi kommunen i alle tilfelle er garantist for at 
idrettsanlegg forblir operative i anleggets levetid. For det andre fordi et evt idrettslags lån utgjør en 
liten del av anleggets verdi. Og for det tredje fordi idrettslagene i det store og det hele er 
tilbakeholdne med å ta opp lån. 
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Det har også vært oppe som et ankepunkt at utstedelse av slike garantier vil kunne medføre 
administrativt ekstraarbeid med risikovurdering, som ikke er blant kommunens kjerneoppgaver. Vi vil 
senere beskrive en innretning av garantien som innebærer lite ekstraarbeid for kommunen.  

Status for kommunale lånegarantier for lån opptatt av idrettslag i dag 
Ifølge Viken Idrettskrets gir ca. 50 % av kommunene i Viken kommunal garanti til idrettslag i sin 
kommune. Idrettslagene får lån i Den norske stats kommunalbank eller i KLP med tilnærmet 
kommunale rentebetingelser. 
Følgende kommuner i Viken stiller garanti for lån til idrettslag: 
Asker, Drammen, Indre Østfold, Kongsberg, Nordre Follo og Rakkestad m.fl. 
Vår nærmeste nabokommune Asker kommune har stilt garantier blant annet til følgende idrettslag: 
GUI Sportsklubb, Asker Seilforening, Asker Golfklubb, Nesøya Idrettslag, Holmen Idrettsforening og IL 
ROS. Samlet garanti var ved utløpet av 2021 på til sammen 78,3 mill. kr. 

Status for lån for idrettslagene i Bærum
Idrettslagene i Bærum er forsiktige med å ta opp lån fordi det innebærer store kostnader. 
BIR har innhentet informasjon fra idrettslagene i Bærum om låneforpliktelser pr april 2022. Det er 
rapportert om 25,1 mill. i lån. Av dette er kr 21,7 mill. knyttet til spillemiddelprosjekter. Med en 
rentebesparelse på 3% ville idrettslagenes rentekostnad for lån knyttet til spillemiddelprosjekter 
vært kr 652.000 lavere i 2021.

Vestre Bærum Tennisklubb (VBTK) tok opp et lån på 17 mill. kr ved utbygging av sin tennishall og har 
nå om lag 10 mill. igjen å betale. Thomas Kristiansen fra VBTK har beregnet total rente for lånets 
løpetid. Med en 2% lavere rente vil totale rentekostnader bli redusert fra kr 7,2 mill. til kr 4,1 mill. 
over lånets løpetid. (Besparelse renter er ikke nåverdiberegnet). Det er mye penger for et idrettslag. 
Penger som i stedet kunne kommet medlemmene til gode.

Forslag om ordning for idrettslagene i Bærum
Bærum idrettsråd foreslår at Bærum innfører en ordning på lik linje med den man har i Asker. 
Vi foreslår at idrettslag som søker spillemidler til gjennomføring av prosjekter også kan søke 
kommunen om lånegaranti for et eventuelt lån i bank der det er nødvendig som finansiering av 
prosjektet. 
Vi foreslår at formannskapet kan innvilge kommunale lånegarantier innenfor en årlig ramme på 50 
mill. kroner. 
Kommunale lånegarantier kan gis for å finansiere investeringer som skjer i regi av ikke-kommersielle 
selskap/foretak/lag/foreninger. Det kan ikke stilles garanti for andres næringsvirksomhet.

Ordningen for Bærum foreslås å skille seg fra ordningen i Asker på følgende punkter: Prosess for å 
søke om kommunal lånegaranti samordnes med prosess for søknad om spillemidler. Dette innebærer 
at frist for søknader samordnes. Videre at eventuelt ekstra informasjonsbehov (utover 
informasjonsbehovet i spillemiddelsøknaden) innarbeides som et tillegg til spillemiddelsøknaden.   

Øivind Gladsø Kathrine Sole Semb 

Styreleder Daglig leder

(sign)
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